
WVG-voorzieningen en daarmee de
gemiddelde tekorten alleen maar
toenemen. Veel gemeenten zijn
hierdoor gedwongen de uiterste
grenzen van de zorgplicht op te
zoeken. Het niveau van de voorzie-
ningen wordt in feite bepaald door
de financiële ruimte van de
gemeente. Zo ontstaan er verschillen
en dat moeten wij niet willen. Na
twee evaluaties van de WVG is
duidelijk geworden dat gemeenten
met structurele tekorten gaan
kampen. Tijdens de behandeling van
de laatste evaluatie van de WVG is
aangegeven dat er vanuit de centrale
overheid meer middelen aan het
Gemeentefonds zouden worden
toegevoegd als gemeenten voor de
uitvoering van de WVG structureel
over te weinig middelen zouden
beschikken. Minister Melkert heeft
zich in die zin uitgelaten. Is de
huidige minister het met mij eens
dat van die situatie nu sprake is?
Nu de economische groei

enigszins afzwakt, lijkt zich een
merkwaardige verkramping of
terughoudendheid voor te doen bij
het kabinet: over het woord
’’loonmatiging’’ wordt luidruchtig
gezwegen. Waarom eigenlijk? De
afgelopen jaren werden sociale
partners hiertoe juist herhaaldelijk
opgeroepen en werd daarbij
gewezen op de gezamenlijke
verantwoordelijkheid voor de
economische ontwikkeling. Er kan
mij iets zijn ontgaan, maar acht het
kabinet deze oproep niet meer
nodig? Of bestaat er inmiddels een
onvoorwaardelijk vertrouwen in de
sociale partners en gaat het kabinet
ervan uit dat zij bij de komende
CAO-onderhandelingen het
maatschappelijk belang voorop
zullen stellen?
Ik vraag aandacht voor enkele

meer juridisch-bestuurlijke zaken. In
de regio Den Haag is men op zeer
onverwachte wijze geconfronteerd
met de mijns inziens toch wat
disproportionele effecten van een
adviesbepaling uit de Wet op de
ondernemingsraden. De zaak zal de
minister bekend zijn. Klopt mijn
waarneming dat wat nu de provincie
Zuid-Holland is overkomen, kan
gebeuren in elke gemeente? Te
denken valt aan te verwachten
personele gevolgen van bijvoorbeeld
een CWI-proces. Is hier in het kabinet
beraad over geweest en geven de
gerechtelijke uitspraken aanleiding
nog eens naar de desbetreffende
wettelijke bepaling te kijken? Ik krijg

hierover graag duidelijkheid. En als
ik die niet vraag, zullen de gemeen-
ten het wel doen.
Voormalig minister Melkert

presenteerde zich vier jaar geleden
als een Rijnlander. Aan deze nieuwe
minister, met zijn SER-ervaring, wil ik
twee vragen voorleggen. Hoe kijkt hij
aan tegen het mijns inziens reële
verwijt dat ons poldermodel faalt op
het punt van de doorwerking van op
macroniveau gemaakte afspraken
naar de individuele bedrijven en
andere arbeidsorganisaties?
Collega’s De Graaf en Bakker hebben
daar eens een interessant stuk over
geschreven in NRC Handelsblad,
waar ik het veelszins mee eens was.
De voorbeelden van de koppeling
tussen macro en micro zijn legio:
arbeidsongeschiktheid, langdurig
werklozen, minderheden, enz. Aan
hun problemen wordt doorgaans
stichtende aandacht gegeven – ik
hoop dat men mij de dubbelzinnig-
heid van dit woord wil vergeven –
maar daar blijft het vaak bij. Heeft de
minister hier een remedie voor?
Zijn opvolger bij de SER, de heer

Wijffels, schijnt te kennen hebben
gegeven dat hij voorstander is van
een omvorming van de SER tot een
sociaal-economische en ecologische
raad. Er zou plaats moeten worden
gemaakt voor vertegenwoordigers
van de milieubeweging en
consumentenorganisaties. Toen wij
dit punt aansneden bij de algemene
politieke beschouwingen, verwees de
minister-president naar deze minister
en dit debat. Dat is te begrijpen.
Daarom hoor ik nu graag wat deze
minister daarvan vindt en wat hij
met dit vernieuwende idee – want
dat is het – wil gaan doen.

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

De voorzitter: Hiermee zijn wij aan
het eind gekomen van de eerste
termijn van de Kamer. Wij zullen
morgen verdergaan met het
antwoord van de regering.

Sluiting 18.18 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. twee koninklijk boodschappen, ten
geleide van de volgende voorstellen
van (rijks)wet:

Wijziging van de Woningwet
(verbetering van het toezicht op
woningcorporaties en aanpassing
van de bepalingen over het Centraal
Fonds voor de Volkshuisvesting aan
de Aanwijzingen voor de regelgeving
die betrekking hebben op zelfstan-
dige bestuursorganen (26326);
Opheffing van het Bedrijfschap

Detailhandel in Aardappelen,
Groenten en Fruit (26327).

Deze koninklijke boodschappen, met
de erbij behorende stukken, zijn al
gedrukt en rondgedeeld;

2. vier brieven van de voorzitter van
de Eerste Kamer der Staten-
Generaal, met de mededeling, dat zij
in haar vergadering van 8 december
1998 de haar door de Tweede Kamer
toegezonden voorstellen van wet,
gedrukt onder de nummers 25736,
25798, 25804 en 25871, heeft
aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

3. de volgende brieven:
een, van de minister voor

Ontwikkelingssamenwerking, over de
evaluatie van het ORET/Miliev-
programma (26200-V, nr. 17);
een, van de ministers van

Buitenlandse Zaken en van Defensie,
over de situatie in voormalig
Joegoslavië (22181, nr. 225);
een, van de staatssecretaris van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
nota inzake ’’Oprichting Task Force
Asiel en Migratie’’ (23490, nr. 113);
een, van de minister van Justitie,

over de zogenaamde ’’Bolkestein-
gelden’’ (26200-VI, nr. 36);
twee, van de staatssecretaris van

Justitie, te weten:
een, inzake de vergoeding van
rechtsbijstand in asielzaken
(26200-VI, nr. 37);
een, over vreemdelingenbewaring
(26338);
een, van de minister voor Grote

Steden- en Integratiebeleid, ten
geleide van de nota ’’Kansen krijgen,
kansen pakken, Integratiebeleid
1999-2002’’ (26333);
een, van de minister van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van het inspectie-
rapport ’’De kwaliteitsverzorg-
verslagen 1998’’ (25635, nr. 13);
twee, van de staatssecretaris van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, ten geleide van het rapport
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’’Examens 1998 getoetst’’ (26200-VIII,
nr. 48);
een, over de rol en de positie van de
’’culturele intendant’’ (26200-VIII, nr.
50);
een, van de minister van

Financiën, over versterking van het
financiële toezicht (24456, nr. 20);
een, van de minister van

Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, over
bestemmingen van verontreinigde
baggerspecie (26200-XI, nr. 38);
een, van de ministers van

Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer en van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
over het voorgenomen aanvullend
stikstofbeleid (24445, nr. 43);
een, van de staatssecretaris van

Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, over het
conceptbesluit tot wijziging van het
Besluit huurprijzen woonruimte
(BHW) (25445, nr. 18);
een, van de minister van Sociale

Zaken en Werkgelegenheid, over
toedeling van de ombuigingstaak-
stelling tussen SVB en uitvoeringsin-
stellingen (26200-XV, nr. 14);
een, van de minister van

Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over de positie van het WHO-
European Centre for Environment
and Health in Bilthoven (26200-XVI,
nr. 39).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. de volgende brieven:
een, van de minister van

Onderwijs Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van ’’De LIO-
werknemer en -stagiar: evaluatie van
een experiment in het basisonder-
wijs’’;
een, van de staatssecretaris van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, inzake onderzoek naar
schoonmaakkosten in het primair
onderwijs;
twee, van de minister van

Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, ten geleide van jaarverslag 1997
PUR;
een, inzake MISSOC-overzicht en
studie naar eigen bijdrage in de
gezondheidszorg.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

5. een brief van de secretaris-
generaal van het Europees Parle-
ment, ten geleide van een aantal
aangenomen resoluties.

Deze brief ligt op de griffie ter
inzage.
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